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Inleiding
Het jaar 2022 stond duidelijk in het teken van transitie voor JHOB vzw. We gingen op zoek naar een nieuw elan na twee 

lange pandemiejaren en stonden voor enkele fundamentele veranderingen. Er blies een nieuwe wind door de organisatie 

en dit vertaalde zich op allerlei manieren. Zo verwelkomde het team enkele nieuwe medewerkers, waaronder een nieuwe 

coördinator, en voerden we een herstructurering door.  

Op 18 november blies JHOB tien symbolische kaarsen uit. De verjaardag werd uitgebreid gevierd op ‘Afrit 10’, een 

feestelijke avond en nacht in LaVallée. De gelegenheid werd aangevat om terug te blikken op enkele hoogtepunten en 

mijlpalen van de afgelopen tien jaar, maar ook een blik te werpen op de toekomst. Waar willen we naartoe als 

koepelorganisatie? Hoe blijven we relevant? Welke ondersteuning heeft de jeugd in Brussel echt nodig? Deze vragen 

zullen ons ook de komende jaren bezighouden. 

Om die nieuwe wind kracht bij te zetten, besloten we ook de roepnaam en huisstijl onder handen te nemen. JHOB zal 

voortaan als Entree door het leven gaan. Entree staat symbool voor een begin en verwijst naar onze open deur voor 

jongeren. Onze missie blijft echter overeind: laagdrempelige ontmoetingsplaatsen creëren en ondersteunen. Hoe we 

daar het afgelopen jaar in slaagde, lees je in volgend verslag. 

Veel leesplezier!  

Team Entree
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Over ons 
Organisatie 

JHOB gaat van een structuur van 11 personen (8,4 VTE) 

in september 2021 naar 9 personen (6,8 VTE) in 2022.  

De bedoeling is dat de voormalige jeugdhuis-

ondersteuner zich voortaan meer kan richten op het 

veldwerk met de jeugdhuizen en de ontwikkeling van 

lokale partnerschappen. De taken met betrekking tot de 

financiën van de jeugdhuizen die tot voor de transitie 

onder het toezicht van de jeugdhuisondersteuner 

stonden, worden gedelegeerd aan de Stafmedewerker 
Financiën & Fondsenwerving.  Daarnaast wordt een nieuwe 

functie Stafmedewerker Evenementen gecreëerd om te 

zorgen voor de organisatie van de bovenlokale 

activiteiten. De Stafmedewerker Communicatie zal nu ook 

extra ondersteuning bieden bij de lokale communicatie. 

De functie infrastructuur die tot nu toe gecombineerd 

werd met de functie financiën, wordt een afzonderlijke 

functie.  

De praktijk leert ons dat de herstructurering niet van 

vandaag op morgen doorgevoerd kan worden. Het heeft 

tijd nodig om efficiënt te werken en “old habits die hard”. 

Maar het lukt beter eens de vrijwilligers het gewend 

worden en het model werd ook al 2 maal geëvalueerd en 

aangepast waar nodig. Zo moeten de jongeren uit de 

jeugdhuizen er meermaals op gewezen worden, dat ze nu 

niet bij hun jeugdhuisondersteuner, maar bij 

stafmedewerkers terecht moeten voor vragen i.v.m. 

financiën en infrastructuur.  

Naast het organigram wordt ook het team grondig 

dooreengeschud. We verwelkomen een nieuwe 

Coördinator en Stafmedewerker Infrastructuur en zien een 

jeudhuisondersteuner de positie van Stafmedewerker 
Financiën & Fondsenwerving innemen. We beschikken 

momenteel over een jonge en dynamische ploeg, met 

weinig ervaring maar veel goesting. Ook de 

bestuursploeg verwelkomde twee nieuwe jonge leden, 

Solange Luijkx en Kenneth Raemakers (ex-Dar).  

Iedere nieuwe collega krijgt een coach aangewezen uit 

het team, waarbij ze terecht kunnen voor vragen, tips en 

tricks. Op de interne server zijn er ook 

leidraaddocumenten die de nieuwkomer richting geven. 

Wanneer een vraag niet binnen het team opgelost 

geraakt, doen we beroep op de raad van bestuur of ex-

werknemers. Zo hielp de ex-medewerker Kevyn 

Cochinaux, de nieuwe Stafmedewerker Financiën & 
Fondsenwerving Daan Maesfrancx met het opmaken van 

het financieel jaarverslag en de begroting voor 2023.  

Door de verplichte lockdownmaatregelen van de twee 

voorgaande jaren, merkten we dat de teamspirit een 

serieuze deuk had gekregen. Daarom zetten we in 2022 

extra in op teambuilding. Naast onze halfjaarlijkse 

midweek, waarop we drie dagen brainstormen en 

ontspannen, houden we verschillende informele 

momenten met het team. Anderzijds rekenen we op 

ieders bijdrage bij activiteiten die niet meteen in iemands 

takenpakket vallen, zoals posters ophangen, shifts 

draaien op events of koken voor het goede doel. We 

geloven sterk dat een samenhangend en gemotiveerd 

team meer kan bereiken.  
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Collectieven 

BX.KOLLEKTIF 

BX.KOLLEKTIF is de online community van de Brusselse 

jeugdhuizen en Entree. De groep telt 212 leden en wordt 

gebruikt als uitwisselingsorgaan. Er worden oproepen 

geplaatst, vragen gesteld, tips gegeven, en events 

gedeeld. Zo werd via deze weg een grafisch designer 

gevonden voor de nieuwe huisstijl van de koepel. Ook de 

vrijwilligerspool voor onze samenwerking met Horst 

Festival, kwam voornamelijk uit de oproep in 

BX.KOLLEKTIF. Bovendien is het ook een handige tool 

voor ons om reclame te maken, voor het jaarlijkse 

jeugdhuizenweekend (BXXLWEEKEND) bijvoorbeeld, dat 

zeer goede feedback van de jongeren kreeg en de 

verbinding tussen verschillende groepen duidelijk 

versterkte. 

DJ.KOLLEKTIF 

Gezien het aanwezige potentieel en talent in de 

jeugdhuizen zetten we in 2022 nog meer in op deejays. 

Door onze samenwerking met Ancienne Belgique kunnen 

er wekelijks één of meerdere deejays uit de 

DJ.KOLLEKTIF een voorprogramma spelen. Ze kunnen 

hier aan hun vaardigheden schaven in een professionele 

context. Verder trachten we de jongeren ook een kans te 

geven op eigen events (zoals Afrit 10) of partnerevents 

(zoals Brosella, Brussels Brost of Pilar’s Silent Disco). We 

willen dit de komende jaren uitbreiden, met nog meer 

kansen, workshops en materiële ondersteuning. 

BX.SPORT 

Entree zette dit jaar sterker in op sport. Naast de 

bestaande voetbalploegen voor vrouwen en mannen, is 

er nu ook een badminton en basketbal-aanbod. We 

maken hiervoor gebruik van de infrastructuur van de 

VGC. Zo reserveren we wekelijks enkele uren in de St-

Michel Sporthal.  Jongeren kunnen via Entree op een 

laagdrempelige manier en tegen democratische prijzen 

sporten in een ongedwongen sfeer. Alle jongere zijn 

namelijk welkom om mee te sporten, ongeacht hun 

achtergrond, niveau of betrokkenheid bij een jeugdhuis. 

Aangezien veel van de huidige sporters via mond-aan-

mond-reclame bij ons terecht kwamen, willen we nog 

meer inzetten op de communicatie rond ons 

sportaanbod. 
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Zakelijk beheer 
2022 is het jaar waarin de nieuwe convenant van 

toepassing gaat bij Entree. Hierin worden significant 

minder structurele subsidies voorzien. Dit zorgt voor een 

herstructurering naar negen i.p.v. elf werknemers. Verder 

zorgt ook de energiecrisis voor onvoorziene kosten. Door 

het gezonde financiële beleid van de afgelopen jaren 

kunnen we dit opvangen, maar de toekomst baart ons 

echter zorgen. 

In 2022 trachten we meer inkomsten te vergaren tijdens 

onze activiteiten. Dit wierp zijn vruchten af, aangezien er 

5000 euro meer omzet binnenkwam dan het jaar 

voordien. Toch moet de kanttekening gemaakt worden 

dat dit ook de laagdrempeligheid van onze organisatie in 

gedrang brengt. Daarnaast zijn onze kosten gestegen met 

grofweg 20.000 euro. Dit is niet meteen aan één iets 

specifiek toe te schrijven, maar is een gevolg van 

prijsstijgingen op verschillende gebieden (energie, 

verzekeringen, infrastructuur…). 

Onze grootste kost blijft nog steeds personeel 

(373.490,29 euro) zoals te lezen staat in het diagram 

hieronder. Dit is minder dan in 2021 door de shift van 

tien naar negen werknemers en enkele "zware" lonen die 

de organisatie verlieten. Toch blijven de opeenvolging 

van loonindexeringen ook op ons zwaar doorwegen. 

Volgens de begroting 2023 komen we dit jaar nog niet in 

de problemen omdat we een spaarpotje kunnen 

aanspreken, maar het is nu al duidelijk dat 

dit in de toekomst niet houdbaar 

is. Het is dan ook aangewezen 

om ook naar alternatieve 

inkomstenbronnen te 

zoeken. Dat wordt 

één van de uit-

dagingen voor 

komend jaar. 
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2022 in het kort 
In het volgende hoofdstuk kijken we terug naar het 

voorbije jaar aan de hand van onze convenant met de 

Vlaamse Gemeenschapscommissie. De opdrachten en 

doelstellingen uit deze convenant komen terug in de 

vorm van focuspunten en werkpunten van het afgelopen 

jaar. We lichten toe op welke doelstellingen we hebben 

ingezet dit jaar en staan ook kritisch stil bij de 

doelstellingen waarin we voorlopig tekort schieten. De 

bedoeling hierbij is om dit mee te nemen naar volgend 

jaar. 

Focuspunten 

Nieuwe jongeren bereiken 

Entree bereikte ook in 2022 nieuwe jongeren. We 

merken dat veel jeugdhuizen een bestuurswissel 

doormaken dit jaar. Vele jongeren vinden het tijd om de 

fakkel door te geven, na twee slopende en onzekere 

pandemiejaren. Zo lijven jeugdhuizen Alleman, ‘t Uilekot, 

Tongeluk en ‘t Mutske allen nieuwe bestuurders in. Een 

evolutie die we toejuichen, aangezien een succesvol 

jeugdhuis af en toe nood heeft aan een injectie vers 

bloed.  Nieuwe jongeren hebben uiteraard nood aan 

opvolging en ondersteuning.  We doen ons best de 

jongeren op maat te begeleiden en hen te overtuigen van 

de mogelijkheden in hun jeugdhuis. Verder trachten we 

ze ook warm te maken voor activiteiten die Entree 

organiseerde. Dat laatste kent wisselend succes, maar we 

zien hier zeker een positieve evolutie. 

Eén hoogtepunt van het jaar is zonder meer het 

BXXLWEEKEND, waar vrijwilligers uit verschillende 

jeugdhuizen, maar ook jongeren die op een andere 

manier een link hebben met Entree, samen erop uit 

trekken. Met een busje vol (70 jongeren in totaal), 

trekken we naar Kasterlee om er elkaar te leren kennen 

en toekomstplannen te smeden. Brainstorms worden er 

afgewisseld door ontspannende activiteiten, zoals een 

quiz, een pretparkbezoek en een voetbaltoernooi. De 

jongeren tonen zich bijzonder enthousiast en 

coöperatief. Het valt ons op dat er veel jonge en nieuwe 

jongeren aanwezig waren. Dit geeft ons de overtuiging 

dat er een nieuwe generatie klaar staat om de volgende 

jaren mee aan de slag te gaan. 

Een andere manier om nieuwe jongeren te bereiken dit 

jaar, is het uitgebreide sportaanbod. Naast de bestaande 

voetbalploegen voor vrouwen en mannen, is er nu ook 

een badminton en basketbal-aanbod. We maken hiervoor 

gebruik van de infrastructuur van de VGC, de sporthal St-

Michel. Sport verbindt en heeft een positieve impact op 

het mentale en fysieke welzijn van jongeren. Het lijkt ons 

een goed idee hier nog meer op in te zetten en we 

merken snel dat we hiermee nieuwe jongeren kunnen 

aanspreken.   

Het wordt nu zaak in 2023 de huidige jongeren te 

houden, maar ook nieuwe jongeren aan te spreken via 

een meer prominente communicatie. Verder willen we 

ook betere systemen opzetten en 

verantwoordelijkheden en eigenaarschap doorgeven aan 

jongeren. We streven ernaar om onze rol als ‘middle man’ 

te minimaliseren. 
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De Brusselse Jeugdhuizen een sterk merk 
maken met visibiliteit in de media, 
sociale kanalen en in de publieke ruimte.  

We maken er een hoofdzaak van ons publiek imago aan 

te pakken in 2022. Het team vindt dat de uitstraling van 

de organisatie niet langer aantrekkelijk genoeg is. We zijn 

er ons van bewust dat de (online) présence van een 

organisatie een grote rol speelt in haar perceptie bij 

jongeren. Esthetiek is geen doel op zich, maar een middel 

om meer jongeren te bereiken en te ondersteunen. 

Daarom besluiten we een rebranding op de agenda te 

plaatsen. We gaan op zoek naar een nieuw jasje en 

daarbij hoorde ook een nieuwe roepnaam. 

Na meerdere brainstormoefeningen landen we bij de 

naam Entree. De naam is kort, eenduidig en makkelijk 

uitspreekbaar. Hiermee wordt de lang aanslepende 

discussie rond de juiste naam, De Brusselse Jeugdhuizen of 

JHOB (en zijn fonetische dubbelzinnigheid), voorgoed 

begraven. Bovendien draagt de nieuwe naam ook een 

symbolische waarde. Entree staat voor ‘plaats waar iets 

begint’. Zo staan jongeren in jeugdhuizen vaak aan het 

begin van nieuwe ontmoetingen, avonturen en 

experimenten. Entree verwijst ook naar onze open deur 

naar jongeren toe. De huisstijl werd verzorgd door 

Maurice Corbesier, een jonge Brusselaar die vroeger 

betrokken was bij Dar en dit jaar zijn eigen Ouph Studio 

opstartte. De nieuwe naam en huisstijl wordt feestelijk 

onthuld op onze tiende verjaardag in LaVallée. 

Van huisstijl veranderen is één ding, maar we trachtten 

ook onze aanwezigheid te vergroten op (sociale) media 

en in de publieke ruimte. Dit resulteert in een groter 

bereik en volgersaantal (zie foto).  

Zeker na de rebranding merkten we dat die verhoogde 

online aanwezigheid zijn werk doet. Mensen spreken ons 

meer en meer aan op berichten die ze zien op onze 

sociale kanalen. Bovendien heeft ook de pers aandacht 

voor onze werking. We zien de tiende verjaardag als een 

uitgelezen kans om te tonen waar de koepel voor staat. 

Bruzz bezoekt naar aanleiding hiervan samen met de 

coördinator jeugdhuizen Tongeluk, De Kuub en Alleman 

om er een reportage te maken. Op deze manier kan zowel 

de koepelorganisatie als de jeugdhuizen op wat extra 

aandacht rekenen. 

Onze zichtbaarheid moet naast online, ook offline 

prominenter worden. We bestelden nieuwe stickers en 

posters met alle jeugdhuizen op (zie foto) om te 

verspreiden. In samenwerking met Maurice, besluiten we 

ook merch-kledij te maken met het nieuwe Entree logo. 

In 2023 willen we ons bereik verder vergroten en de 

jeugdhuizen en het overkoepelende aanbod nog meer in 

de picture zetten. 
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Jonge Brusselaars kunnen hun talenten 
maximaal ontwikkelen  

Via onze bovenlokale projecten kunnen we inzetten op 

talentontwikkeling bij jonge Brusselaars. Met ons project 

rond ondernemerschap willen we via workshops een 

waardevol traject organiseren voor Brusselse jongeren in 

De Branding. Het doel is om hen te begeleiden bij hun 

project of idee. Vanuit die begeleiding krijgen ze alle info 

om hun eigen zaak op te richten. 

Er worden tien momenten georganiseerd waarvan negen 

workshops. Het traject begint met een ontmoeting in het 

jeugdhuis. De workshops worden gegeven door ervaren 

ondernemers of ervaren workshopgevers waardoor we 

de kwaliteit van ons traject kunnen garanderen. 

De focus ligt bij de workshops, maar we hebben ook oog 

voor individuele begeleiding. We begeleiden 

de jongeren maar ondersteunen ze ook tussen 

de workshops. De jongeren reageren 

uitsluitend positief op de workshops maar zijn 

afwisselend aanwezig. Er is één jongere die 

het hele traject volledig volgt. Deze persoon is 

ondertussen wel concrete stappen aan het 

nemen bij de oprichting van haar zaak, waarin 

we nog steeds een ondersteunende rol spelen. 

Hieronder een schematische voorstelling van het traject:  

 

In het het project artistieke expressie werken we 

voornamelijk rond begeleiding in de muziek- en foto 

studio in De Branding. Onder deze begeleiding valt het 

organiseren van workshops rond muziek- en fotokunst 

als ook samenwerkingen aangaan met partners rond 

bepaalde thema’s. In 2022 hebben wij hiervoor 

samengewerkt met BrusselAvenir en jongeren van d'Broej 
vzw. Hier werkte we rond het thema muziek in 2035 en 

zo hebben we samen een traject van een maand 

ontwikkeld. Zoals hierboven vermeld zetten we via ons 

DJ.KOLLEKTIF ook sterker in op (beginnende) deejays. Via 

eigen events en samenwerkingen kregen deejays de kans 

om ook buiten hun jeugdhuis voor een publiek te spelen. 

In 2023 willen we hier nog meer inzetten via workshops 

en nog meer speelkansen. 

Om de twee jaar een internationaal 
initiatief samen met de Brusselse 
jeugdhuizen 

In maart 2022 trekt De Branding naar Senegal om de 

lokale bevolking een handje te helpen met het uitbouwen 

van een school. Ze zamelden geld in op allerlei manieren, 

zoals een snoepverkoop en wafelenbak en kunnen 

hiermee vliegtuigtickets en materialen aankopen. 

Jeugdhuisondersteuner Brahim Naanai staat in 

samenspraak met de jongeren in voor de algemene 

coördinatie en de communicatie met de 

verantwoordelijken ter plaatse.  
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Werkpunten 

Jongeren laten participeren binnen de 
eigen werking door middel van inspraak 
in projecten, de bestuursorganen, bij 
aanwerving van nieuw personeel, de 
bovenlokale vrijwilligerspool en 
thematische participatiemomenten.  

We willen en moeten nog meer inzetten op bottom-up-

participatie. Terwijl wij in 2022 goede vooruitgang maken 

op het vlak van publiek imago en meer jongeren bereiken, 

wordt het in 2023 zaak om deze jongeren meer inspraak 

te geven en te betrekken bij onze werking en omgekeerd. 

Zo wordt een nieuwe jeudghuisondersteuner in 

samenspraak met de jongeren aangewezen. We willen in 

het najaar ook graag een festival organiseren in 

samenspraak met de jongeren. We geloven dat het een 

meerwaarde is om jongeren kennis te laten maken met 

alle facetten van een grootschalig evenement. Zowel 

voor hun zelfontwikkeling als voor hun 

jeugdhuisactiveiten en het festival zelf. 

Expertise delen met 
jongeren(collectieven) en Brusselse 
(jeugdwerk)organisaties.  

Gezien de lage opkomst naar onze Level-Ups het jaar 

voordien, zetten we dit project voorlopig ‘on hold’. Level-
Ups zijn vormingen, die het team aanbood aan jongeren 

uit de jeugdhuizen. Elke Level-Up had een centraal thema, 

zoals ‘financiën’, of ‘communicatie’ dat relevant was voor 

het jeugdhuiswerk. Er werd echter te weinig gewerkt aan 

een alternatief voor deze Level-Ups. In 2023 zullen we 

deze vormingen hernemen, maar op een andere manier. 

Zo zal er maandelijks een permanentie worden gehouden 

op woensdag, waarop jongeren de deur kunnen platlopen 

met hun vragen. We gaan simpelweg vertrekken vanuit 

vragen van de jongeren en dan deze vormingen geven op 

zo kort mogelijke tijd, waar mogelijk in samenwerking 

met andere relevante organisaties. 

JHOB ontwikkelt een platform rond 
gedeeld ruimtegebruik 

Terwijl sommige jeugdhuizen meer en meer evolueren 

naar gedeelde ruimtes, die door verschillende 

doelgroepen gebruikt worden, missen andere de trein 

van het gedeeld ruimtegebruik. Wij willen als 

koepelorganisatie niet raken aan de autonomie van ieder 

jeugdhuis en hebben ook respect voor ieders unieke 

situatie. Op sommige plekken is het niet evident om de 

ruimte open te stellen voor partners of buurtbewoners, 

gezien de relatie met de buren bijvoorbeeld. Entree kan 

wel trachten de juiste zaadjes te planten en good practices 

te delen.  Alleman heeft hierbij een voorbeeldfunctie 

gezien hun ervaring, vooruitstrevendheid en nu al goed 

werkend systeem. Naast een goede procedure en 

standaard afspraken hebben zij bijvoorbeeld een 

sleutelbakje met een unieke en veranderbare code, dat 

op afstand bedient kan worden. Dit bespaart hen veel 

tijd, moeite en spoorloze sleutels. We zijn aan een 

gecentraliseerd platform aan het werken, waar ieder 

jeugdhuis kan zien wat werkt voor anderen en inspiratie 

uit kan halen voor hun situatie. 
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Infrastructuur 

Alleman heeft in 2022 flinke stappen gezet op het gebied 

van infrastructuur. Onze verantwoordelijke voor de 

infrastructuur heeft zich hard ingezet om het 

vochtprobleem op te lossen waarbij water via 

verschillende lekken in het gebouw stroomde. Hiernaast 

is er ook nog een onderhoud gepleegd aan de 

verwarming en is er een EHBO-kist geïnstalleerd. Het 

herstel van de lift, die door het vochtprobleem onder 

water was komen te staan, was één van de prioriteiten en 

daar zijn dan ook stappen voor ondernomen. We kregen 

ook bezoek van Fix vzw, die na hun jaarlijkse rondgang, 

diverse kleine werken en herstellingen uitvoerden.  

 

Er is een nieuw sluitplan geïntroduceerd, waarbij er 

verschillende lopers zijn gemaakt per niveau voor de 

verschillende duurzame partners. Hierdoor heeft men nu 

via één sleutel toegang tot de bevoegde ruimtes in plaats 

van een hele sleutelbos. Zoals te lezen in het hoofdstuk 

2022 in het kort, wil Alleman ook een voortrekkersrol 

spelen, vanwege hun efficiënt systeem rond gedeeld 

ruimtegebruik.  

Activiteiten 

Het jeugdhuis is een levendige plek waar veel activiteiten 

worden georganiseerd. Vorig jaar werden er 56 

activiteiten gehouden, waaronder 12 samenwerkingen 

met individuen, verenigingen of collectieven. Daarnaast 

werden de ruimtes van het jeugdhuis 15 keer 

opengesteld voor gedeeld ruimtegebruik. Het jeugdhuis 

heeft bovendien 8 duurzame partners. Dit maakt het 

jeugdhuis een belangrijk en drukbezocht centrum voor 

jongeren in de gemeenschap. In het jaar 2022 was 

Alleman een bruisend en inclusief centrum van 

activiteiten en samenwerking. 

Samenwerkingsverbanden en lokale 
verankering 

Het jeugdhuis heeft een aantal 

samenwerkingsverbanden die bijdragen aan een rijk 

activiteitenaanbod en een goede werking. Het deelt de 

site met het Lutgardiscollege Oudergem en de 

leerlingenraad organiseert activiteiten in het jeugdhuis. 

De lokale speelpleinwerking stockeert haar materiaal in 

het gebouw en de gemeente steunt het jeugdhuis en 

organiseert regelmatig activiteiten samen. Dit alles 

maakt van het jeugdhuis een centrale ontmoetingsplek 

voor jongeren in de gemeente. 
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Uitdagingen voor het jeugdhuis 

Alleman stond in 2022 voor enkele uitdagingen. Eén van 

deze uitdagingen was het bevorderen van de 

infrastructuur van het jeugdhuis. Dit omvatte het 

verbeteren van de faciliteiten en de kwaliteit van de 

ruimtes, zodat deze beter aansluiten bij de behoeften van 

gebruikers.  

Een andere uitdaging was het inzetten op gedeeld 

ruimtegebruik en het daarin ondersteunen van 

individuen, verenigingen en collectieven in het 

organiseren en ondernemen van hun werking. Hierbij 

was het doel om deze groepen de mogelijkheid te bieden 

om hun activiteiten efficiënter te organiseren en uit te 

voeren.  

Nog een belangrijke uitdaging was om een efficiënte en 

effectieve werking te realiseren, waarbij rekening werd 

gehouden met de behoeften en verwachtingen van de 

doelgroep. Dit vereiste een grondige evaluatie van de 

bestaande processen en activiteiten, en het ontwikkelen 

van nieuwe initiatieven. Het nieuwe bestuur nam deze 

uitdaging aan met energie en inzet, en slaagde erin om 

het jeugdhuis opnieuw op de kaart te zetten als een 

aantrekkelijke ontmoetingsplek voor jongeren. Dankzij 

hun inspanningen is het jeugdhuis nu een plek waar 

jongeren elkaar kunnen ontmoeten, nieuwe ervaringen 

opdoen en hun talenten kunnen ontplooien. 

De jeugdhuisondersteuner en zijn 
ondersteuning 

De jeugdhuisondersteuner in Alleman speelde vorig jaar 

een cruciale rol in het ondersteunen van de jongeren en 

het verbeteren van de werking van het jeugdhuis. Hij was 

verantwoordelijk voor het motiveren, engageren en 

begeleiden van de jongeren en zorgde ervoor dat zij zich 

op hun gemak voelden en konden uitblinken. 

Naast zijn taken op het gebied van begeleiding, was de 

jeugdhuisondersteuner ook betrokken bij de praktische 

aspecten van de werking. Hij bracht samen met de 

jongeren de verplichtingen van de vzw in orde en 

ondernam stappen om het gebouw tiptop in orde te 

krijgen. Daarnaast werkte hij samen met verschillende 

partners om de werking van het jeugdhuis te bevorderen 

en verbeteren. 
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Infrastructuur 

In 2022 heeft Jeugdhuis De Branding voornamelijk 

geïnvesteerd in nieuwe sleutels en extra beveiligen van 

huidige deuren. Dit kwam er naar aanleiding van poging 

tot inbraak in het jeugdhuis. Veiligheid was aldus een 

belangrijke doelstelling voor de infrastructuur van het 

jeugdhuis. Naar aanleiding van de inbraak heeft 

Jeugdhuis De Branding ook met het jeugdhuis een 

controle gedaan op het huidige alarmsysteem omdat 

deze niet was afgegaan tijdens de inbraak. Ondertussen 

is dit probleem opgelost. 

Activiteiten, samenwerkingsverbanden 
en lokale verankering 

Door de extra werkkracht voor de drie bovenlokale 

projecten heeft het jeugdhuis in 2022 veel kunnen 

inzetten op lokale verankering. Zo organiseerde 

Jeugdhuis De Branding samen met Labolobo en de bib 

van jette, Creajet. Een aanbod voor 16+ jongeren in 

Jette, waarbij een reeks aan workshop rond creativiteit 

wordt aangeboden. In de zomer van 2022 konden we 

Cardinal Genial organiseren, een pleinfeest voor de 

buurt. In de nazomer, vond de eerst editie plaats van 

FOOTJET, een gezellige voetbalmiddag op de velden van 

Rittersklub Jette.  Zoals hierboven vermeld, vonden er 

ook een tien workshops rond ondernemerschap plaats in 

de Branding onder het mom BX.START.  

In 2022 trachtten we onze muziekstudio en videostudio 

meer en meer te laten gebruiken door collectieven en 

groepen uit de buurt. Door residenties aan te bieden aan 

jongeren willen we het gebruik van de studio 

optimaliseren en meer eigenaarschap geven aan de 

jongeren zelf.  

Uitdagingen voor het jeugdhuis 

Na een traject met de VGC en gemeente Jette is de 

veiligheid en uitdagingen rond activatie met het 

jeugdhuis verbeterd. Problemen met jongeren en 

overlast is minder tot niet meer aanwezig. De 

uitdagingen van dit jaar waren voornamelijk om nieuwe 

jongeren aan te trekken in het jeugdhuis om zo een vaste 

groep te hebben.  

We zouden ons dit jaar graag willen focussen op het 

diversifiëren van de doelgroep. Op dit moment zijn er 

voornamelijk jongens aanwezig en willen we meer 

meisjes betrekken bij onze werking. Dit hopen we te 

verkrijgen door meer in te zetten op activiteiten voor 

meisjes en het jeugdhuis om te bouwen naar een safe.r 

space.  

Op dit moment neemt de jeugdhuisondersteuner nog te 

veel taken op in het jeugdhuis en wordt het jeugdhuis nog 

niet beheert door jongeren zelf. Aan de ene kant heeft dit 

ook veel te maken met het vertrouwen en het imago van 

het jeugdhuis en aan de andere kant moeten we ook 

meer jongeren aanspreken om dit engagement te nemen.  

We zouden het komende jaar ook graag meer inzetten op 

gedeeld ruimtegebruik. Dit zorgt niet alleen voor veel 

leven in het jeugdhuis maar ook voor de aanwerving van 

nieuwe mensen en eventueel in de toekomst ook een 

bestuurders groep van het jeugdhuis. We willen ook 

meer inzetten op samenwerkingen met de omliggende 

scholen van het jeugdhuis. Zo hopen we meer jongeren te 

bereiken en een goede band te creëren met de scholen.  

De jeugdhuisondersteuner en haar 
ondersteuning 

In het jeugdhuis neemt de ondersteuner voornamelijk de 

taak in als spilfiguur tussen verschillende groepen die 

gebruik maken van het jeugdhuis. De ondersteuner zorgt 

voor een veiligheidsgevoel en voor de samenhang met de 

buurt en partners. Ook gedeeld ruimtegebruik wordt 

gestimuleerd door de jeugdhuisondersteuner. 
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Infrastructuur 

In 2021 zou jeugdhuis DAR naar de benedenverdieping 

van het gebouw van De Ambrassade (Léopoldstraat 25, 

1000 Brussel) verhuizen. In april 2021 kondigde De 

Ambrassade zelf aan dat ze het toch niet zagen zitten om 

het jeugdhuis van 1000 Brussel te herbergen in hun 

gebouw. Sinds deze beslissing werden er juridische 

stappen ondernomen samen door JHOB vzw, de 

jongeren van JHMJ Dar en de VGC. JHMJ Dar ontving 

een schadeclaim van 5000 euro van De Ambrassade.  

DAR zit dus nog steeds zonder vaste locatie.  Ze leven 

intussen een vrij nomadisch bestaan. Samen met Tom 

Leyder van de VGC en Naomi Costrop van het Kabinet 

Smet werden in het begin van 2022 veel panden bezocht, 

voornamelijk panden om te kopen. We dienden ook onze 

kandidatuur in voor een project om het Continental 

Gebouw op het Brouckèreplein voor twee jaar in te 

vullen samen met Elisabeth Woronoff, Level Five en 

andere partners. To be continued.  

Ondertussen heeft JHMJ Dar wel een pop-up jeugdhuis 

geopend in het oude Postgebouw aan De Brouckère. Dit 

werd ons mogelijk gemaakt door een samenwerking met 

BRIK, die op hun beurt een overeenkomst hadden met 

vastgoedgroep WhiteWood. DAR kon er ongeveer twee 

maanden gebruik kunnen maken van enkele ruimtes.  

Activiteiten 

De jeugdhuisondersteuner en de vrijwilligers hebben 

voornamelijk naar nieuwe locaties voor het jeugdhuis 

gezocht. In het pop-up jeugdhuis kregen de jongeren de 

kans terug enkele activiteiten te organiseren, zoals 

filmavond, expo en een residentie, van radio-studenten 

aan het RITCS die er tijdelijk een studiowerking hielden. 

Het gebouw gaf de jongeren terug ruimte om iets te 

organiseren en nieuwe banden te smeden. Het tijdelijke 

project toonde dat er nog steeds nood is aan een plek 

voor jongeren in Brussel-Stad. Anderzijds maakt die 

voortdurende tijdelijkheid het onmogelijk om 

broodnodige jongeren voor lange tijd te engageren. 

Samenwerkingsverbanden en lokale 
verankering 

Jeugdhuis DAR heeft een goed uitgebouwd netwerk van 

lokale partners en is al meer dan zeven jaar verankerd in 

de vijfhoek van Brussel. Helaas zijn samenwerkingen met 

partners dit jaar uitgebleven, aangezien de zoektocht 

naar een nieuwe ruimte veel tijd inneemt en het de  

jongeren minder goesting geeft zelf nog veel initiatief te 

nemen om iets te organiseren. 

Uitdagingen voor het jeugdhuis 

De eerste uitdaging voor DAR bestaat er in een nieuwe 

locatie te vinden. Een (tijdelijke) locatie in 1000 Brussel 

dat geschikt is voor de jongeren. Deze uitdaging is 

moeilijk te realiseren  door één persoon. Daarom is de 

samenwerking tussen de JHO, onze nieuwe 

infrastructuur medewerker Al en de jongeren van DAR 

belangrijk. De tweede uitdaging, maar ook inherent 

verbonden aan de eerste uitdaging is het verjongen van 

de vrijwilligersploeg en het bestuursorgaan.  

Verder moeten we DAR opnieuw leven inblazen en er 

meer activiteiten organiseren. En daar zodoende ook 

meer over communiceren. De communicatie verbeteren 

en bovenal vermeerderen is een must. Om bijgevolg ook 

meer visibiliteit te creëren. Jeugdhuis DAR staat weer 

voor een uitdagend jaar waarin de zoektocht naar een 

nieuwe locatie en jongeren centraal staan.  
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Activiteiten 

Met de komst van een nieuwe jeugdhuisondersteuner is 

het perspectief binnen de werking wat verschoven. Zo 

werd RE-KUUB opgedoekt en gingen we verder aan de 

slag met een combinatie van oude en nieuwe activiteiten. 

Collectieven konden nog steeds bij het jeugdhuis komen 

aankloppen om de ruimte te gebruiken voor 

verschillende initiatieven.  

De bruisendheid van onze ruimte kwam er vooral door de 

dansevenementen. Zo waren er het hele jaar wekelijks 

gratis danslessen, workshopdagen en enkele events waar 

er competitie was tussen verschillende dans 

collectieven.  

Bij elke activiteit stond ontmoeting centraal. Onze inzet 

ging vooral uit naar het creëren van nieuwe dynamieken 

tussen verschillende doelgroepen. De klassieke 

activiteiten zoals een WK-uitzending of FIFA toernooi 

kregen een plek maar de nieuwe jongeren die graag 

dansten vonden even gemakkelijk de weg naar ons 

jeugdhuis. 

Samenwerkingsverbanden en lokale 
verankering 

De samenwerkingen van het jeugdhuis situeren zich 

voornamelijk op lokaal niveau. Er is een goede 

verstandhouding met het gemeenschapscentrum (De 

Kroon) en de jeugddienst van Sint-Agatha-Berchem. Het 

jeugdhuis levert inspanningen voor de samenwerking 

met danscollectief Boomclap Nation. Zij hebben een 

grote gemeenschap en organiseren verschillende 

artistieke activiteiten bij ons. Boomclap Nation is niet het 

enigste dans collectief dat zich melde bij het jeugdhuis. 

De BeHousecrew, die regelmatig repeteerden in De 

Kuub, kregen de kans om hun skills te tonen op ‘Afrit 10’, 

een event van de jeugdhuizenkoepen om hun tienjarig 

bestaan te vieren. 

Uitdagingen voor het jeugdhuis 

De Kuub werd getroffen door de energiecrisis. Tegen het 

einde van het jaar werd er vooral gefocust op 

privéverhuur zodat er inkomsten binnen kwamen 

waarmee de rekeningen betaald konden worden. We 

willen graag kwaliteitsvolle activiteiten organiseren, 

maar we moeten actief op zoek naar middelen om dit aan 

onze bezoekers te kunnen garanderen. 

De jeugdhuisondersteuner en zijn 
ondersteuning 

De focus op dans komt dankzij de invulling van de nieuwe 

jeugdhuisondersteuner. Dankzij deze aansluiting werden 

er nieuwe bruggen gebouwd met de omgeving. 
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Infrastructuur 

Sinds 2017 is JHOB vzw eigenaar is van het gebouw 

waarin het jeugdhuis zich bevindt. Op infrastructureel 

vlak blijft de HVAC-afzuiginstallatie voor problemen 

zorgen. Fix voerde doorheen het jaar kleine reparaties uit 

en de kelder blijft ondanks de installatie van extra 

ventilatie vochtig. Op de bovenverdieping werd het 

plafond van de bureauruimte afgewerkt en werd er een 

nieuwe vloer gelegd. Het meest opvallende verschil qua 

infrastructuur is de nieuwe muurtekening die gezet is 

door een jongere uit de buurt, Saul Wauters, op de 

binnen muur rechts achter. Hiervoor had de muur een 

oude graffiti-tekening en was de muur zelf heel vuil. Nu 

ziet Jeugdhuis Mutske  er frisser uit.  

Activiteiten 

‘t Mutske kende een moeilijk, maar hoopgevend jaar in 

2022. ’t Mutske heeft samen met een aantal andere 

Brusselse jeugdhuizen hun eigen bier samengesteld en 

laten brouwen. Er werden ook regelmatig baravonden 

georganiseerd en alle wedstrijden van de Rode Duivels 

waren ook op een groot scherm te volgen op het terras 

van het jeugdhuis. Daarnaast zijn er verschillende 

feesten doorgegaan in 2022, merendeels met techno 

muziek. 

Samenwerkingsverbanden en lokale 
verankering 

Het jeugdhuis wilt graag inzetten 

op het versterken van lokale 

samenwerkingen, met de 

scholen in de wijk, jeugd-

verenigingen en tenslotte ook 

met de buurt zelf. Het is 

belangrijk voor ‘t Mutske om 

naambekendheid te maken door 

te flyeren en affiches in de buurt 

te hangen, maar ook nieuwe 

samenwerkingen aan te gaan. 

Dit is een plan voor 2023. 

Uitdagingen voor het jeugdhuis 

De vele beperkingen rond jeugdwerk hebben het moeilijk 

gemaakt om onze werking te kunnen uitbouwen zoals we 

voor ogen hadden. Dit zorgde er ook voor dat het niet 

makkelijk was om voor vaste inkomsten te zorgen. 

Dankzij de inzet van de raad van bestuur zijn we er toch 

in geslaagd om dit jaar met een positieve balans af te 

sluiten, al hadden we graag meer reserve opgebouwd. Als 

jeugdhuis willen we graag een actiever onderdeel van de 

wijk worden door de buren meer te betrekken in onze 

activiteiten. Daarnaast willen we ervoor zorgen dat de 

buren geen reden meer hebben tot klagen over 

geluidsoverlast, door isolatie te voorzien en de maximum 

grenzen qua geluid te respecteren. Ook zou het 

interessant zijn voor ‘t Mutske om een diverser aanbod 

aan activiteiten te voorzien, zoals meer workshops etc. 

De jeugdhuisondersteuner en zijn 
ondersteuning 

Samen met de raad van bestuur zorgen voor een divers 

activiteitenaanbod en het opvolgen van de financiën blijft 

een prioriteit voor de jeugdhuisondersteuner. Hij neemt 

ook samen met de voorzitter het contact tussen het 

jeugdhuis, de wijk en het stadsbestuur op. Het is ook de 

taak van de jeugdhuisondersteuner voor het organiseren 

en opvolgen van infrastructurele ingrepen binnen het 

jeugdhuis. Daarnaast is het ook de taak van de jeugdhuis 

ondersteuner om te zorgen voor een fris en aantrekkelijk 

jeugdhuis en om de interne motivatie hoog te houden. 
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Infrastructuur 

Het jeugdhuis is gevestigd in het gemeenschapscentrum 

van Evere (Everna). Hier beschikt het jeugdhuis over een 

eigen instuifruimte en kan het ook bij gelegenheden de 

polyvalente zaal van het gemeenschapscentrum 

gebruiken. 

Activiteiten 

Het jeugdhuis 't Schab had in 2022 een drukke agenda 

met verschillende activiteiten. Zo werd er een platform 

aangeboden voor lokale dj's en hiphopartiesten onder de 

naam Son d'fonson. Ook was er Aprilchillings, een 

laagdrempelige avond met de focus op inclusiviteit en 

gezelligheid. Tijdens de kerstperiode werd er een quiz 

georganiseerd voor blokkende studenten onder de naam 

Quizzmas. Bovendien werden er terrasavonden 

gehouden waarbij de bar naar buiten verhuisde. 't Schab 

bood ook een studyspace aan voor blokkende studenten 

uit de buurt. 

De internationale uitwisseling van jeugdhuis 't Schab 

naar Palestina, in samenwerking met Palestina 

Solidariteit vzw was een succesvolle en leerrijke ervaring 

voor alle deelnemers. De reis was via een Erasmus+ 

programma mogelijk gemaakt en was verdeeld in twee 

delen: verkennen en actief deelnemen aan activiteiten in 

het lokaal jeugdcentrum in New Askar. 

Tijdens de eerste helft van de reis hadden de jongeren de 

kans om verschillende delen van Palestina te verkennen, 

zoals Nablus, Sebastia, Qalqilya, en New Askar. Ze 

bezochten historische en culturele 

bezienswaardigheden, en kregen inzicht in de politieke 

situatie in de regio door rondleidingen met Palestijnse 

gidsen. Ze verbleven bij Palestijnse gastgezinnen, waar ze 

de kans hadden om deel te nemen aan traditionele 

activiteiten zoals het maken van Palestijns eten en 

dansuitvoeringen. 

De tweede helft van de reis werd besteed aan actief 

deelnemen aan activiteiten in het lokaal jeugdcentrum in 

New Askar. De groep werkte samen met jongeren uit het 

centrum om verschillende sociale en culturele projecten 

te ontwikkelen en uit te voeren, zoals het organiseren 

van een sportdag voor kinderen uit het dorp en het 

maken van een kunstwerk met de buurt die de 

Palestijnse cultuur weerspiegelen. 

De groep bezocht ook verschillende organisaties die zich 

inzetten voor de rechten van de Palestijnse bevolking, 

waaronder een bezoek aan een vluchtelingenkamp, wat 

hen een beter begrip gaf van de uitdagingen waarmee de 

Palestijnse gemeenschap wordt geconfronteerd en de 

noodzaak van internationale solidariteit. 

Al met al was de reis een onvergetelijke ervaring voor alle 

deelnemers en heeft het hen een dieper begrip gegeven 

van de situatie in Palestina en de uitdagingen waarmee 

de Palestijnse gemeenschap wordt geconfronteerd. 

Bovendien hebben ze een actieve bijdrage geleverd aan 

de lokale gemeenschap door hun werk in het 

jeugdcentrum en hebben ze een positieve impact gehad 

in de levens van de jongeren met wie ze samenwerkten. 

Dit alles gebeurde via het Erasmus+ programma 

waarmee de groep de kans kreeg om dit soort 

uitwisseling te realiseren. 

Samenwerkingsverbanden en lokale 
verankering 

Jeugdhuis 't Schab werkt samen met de lokale 

cultuurbeleidscoördinatrice om grotere projecten 

mogelijk te maken door middel van projectsubsidies. Dit 

maakt het mogelijk om de financiële middelen te 

vergroten en daarmee nog meer kansen te bieden aan de 

lokale jeugd. Bovendien heeft 't Schab een goede band 

met het lokale gemeenschapscentrum, wat hen helpt bij 

het bevorderen van hun eigen werking. Door deze 

samenwerkingen kan 't Schab blijven groeien en nog 

meer bijdragen aan de lokale gemeenschap. 
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Uitdagingen voor het jeugdhuis 

De jongeren wensen graag als autonoom jeugdhuis te 

werken en willen graag gecoacht worden in dit proces. 

De jeugdhuisondersteuner helpt de jongeren hierin door 

hen bij te leren over de financiën, administratie en 

management van een jeugdhuis. Via vormingen en 

begeleidingssessies leren ze telkens iets bij. 

Het organiseren van evenementen en baravonden zijn de 

voornaamste activiteiten waarmee het jeugdhuis aan een 

nieuwe instroom van jongeren uit de buurt werkt. Het 

jeugdhuis attractief maken waarbij jongeren organisch 

naar het jeugdhuis komen en op termijn een nieuw 

bestuur vinden is de grootste uitdaging van het jeugdhuis 

voor de komende jaren. 

Het huidig bestuur is intussen al enkele jaren bezig met 

hun termijn als bestuur en zijn bereid de fakkel door te 

geven aan een nieuwe generatie. Deze opvolging zou 

liefst volgend jaar in gang treden aangezien het huidig 

bestuur als bestuur wil opstappen en aan iets nieuws wil 

beginnen. 

De coronapandemie heeft stevig ingehakt op de 

motivatie en zin om te organiseren van evenementen en 

activiteiten. Aangezien er veel evenementen en 

activiteiten zijn geannuleerd door dat de maatregelen 

het niet toe lieten, was de zin om te engageren even weg. 

Maar we besloten om niet bij de pakken te zitten en in de 

mate van het mogelijk evenementen en activiteiten te 

organiseren.  

Aangezien het jeugdhuis in het centrum van een 

woonwijk is gelegen, vormt het niet de ideale plek voor 

fuiven. Zo was het een uitdaging om een locatie te vinden 

waar jongeren ongestoord een fuif organiseren. 

De jeugdhuisondersteuner en zijn 
ondersteuning 

Jeugdhuis 't Schab streeft naar een autonome werking en 

daarmee komt ook de uitdaging om het bestuur continu 

te vernieuwen. Het vinden van enthousiaste en gedreven 

jongeren die zich willen inzetten als bestuurder is daarbij 

een belangrijke uitdaging. Het is belangrijk dat er steeds 

nieuwe mensen zijn die de verantwoordelijkheid op zich 

nemen en de toekomst van het jeugdhuis helpen bepalen. 

Dit vraagt om doorzettingsvermogen en flexibiliteit, 

maar het is tegelijkertijd ook een kans om het jeugdhuis 

te blijven ontwikkelen en te vernieuwen. 
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Infrastructuur 

Jeugdhuis De Schakel heeft zijn vaste stek in ‘Villa 

Montald vzw’, het Nederlandstalig jeugdcentrum in Sint-

Lambrechts-Woluwe. In Villa Montald en de 

bijgebouwen zijn naast het jeugdhuis nog enkele andere 

vzw’s gevestigd waaronder de lokale scouts Kruisboog-

Hadewijch. Het gebouw is eigendom van de gemeente 

Sint-Lambrechts-Woluwe en wordt gebruikt door Villa 

Montald vzw via een jaarlijks opzegbare 

huurovereenkomst. Deze vzw is verantwoordelijk voor 

het beheer en het onderhoud van de gebouwen.  

JH De Schakel bood zich dit jaar aan, als locatie van het 

fuifzalenplan van de VGC. Hierdoor kunnen jongeren op 

laagdrempelige manier events organiseren op deze plek. 

Anderzijds maakte dit jaar weinig stappen vooruit op het 

vlak van infrastructuur. Er kunnen volgend jaar acties 

ondernomen worden om de veiligheid en de akoestiek (in 

de feestruimte) te optimaliseren. 

Activiteiten 

Er vonden dit jaar voornamelijk activiteiten plaats door 

gebruikers uit de buurt. Zo gaan er wekelijks 

dansrepetities van Savage Clan en muziekrepetities van 

Hellhole door.  Verder zijn er meer sporadische 

gebruikers, zoals de scouts Kruisboog-Hadewijch. Ook 

GASAP gebruikt de lokalen regelmatig. GASAP zijn 

buurtbewoners die De Schakel gebruiken om hun 

groenten vers van het veld te verdelen/verkopen aan 

mede-buurtbewoners. 

In het voorjaar was De Schakel een stop voor de 

‘Wonderlijk Woluwe’ wandelingen. In april werkte het JH 

samen met GC Kontakt voor het ‘Enter Festival’, waar 

muziek, free podium, foodtrucks en randanimatie op het 

programma stonden. Opkomende talenten Ysmé en 

Lynca bleven daarna in contact met het JH en kwamen 

nog enkele keren beroep doen op het jeugdhuis. Aan hen 

was de boodschap: onze deur staat open voor u. 

Naast de zomeractiviteiten hebben ook enkele Hellhole 

concerten plaatsgevonden. Zoals gewoonlijk komt daar 

altijd een grote groep volk op af. Omdat we een zeer 

vlotte samenwerking ervaren met hen, willen we ook in 

de toekomst meer concerten samen organiseren. Zo 

maakt Hellhole ook deel uit van de AV van De Schakel en 

beslissen mee over de werking van het jeugdhuis. 

Samenwerkingsverbanden en lokale 
verankering 

Zoals hierboven reeds beschreven werd maken heel wat 

organisaties gebruik van het jeugdhuis of de lokalen van 

Villa Montald vzw. Er zijn Intensieve samenwerkingen 

met jeugdverenigingen zoals Scouts Kruisboog-

Hadewijch, dansgroep . Verder is er ook met de naburige 

jeugdhuizen regelmatig uitwisseling via het 

PLA(tforme)JE(une). Plaje is de maandelijkse bijeenkomst 

van beroepskrachten van de drie jeugdhuizen in Sint-

Lambrechts-Woluwe, waarbij gezamenlijke activiteiten 

worden gepland, agenda’s worden gedeeld en gedeelde 

thema’s worden besproken. 

Het jeugdhuis werkt het meest nauw samen met de 

Nederlandstalige partners in Sint-Lambrechts-Woluwe 

zoals o.a. GC Op Weule, Bib S.L.W, Muziekacademie 

S.L.W. Dit zijn ook de beroepskrachten van S.L.W. en 

komen maandelijks bijeen om activiteiten en andere 

zaken te bespreken. Verder is het Franstalig cultureel 

centrum Wolubilis in S.L.W ook een partner.  

De Schakel is eveneens partner binnen het netwerk van 

de Brede school Sint-Pieters-Woluwe, waarbij wordt 

samengewerkt door middel van gezamenlijke acties. 

Deze samenwerking bestond in 2021 bestond uit de 

activiteiten die we organiseerden in de internaten in 

Sint-Lambrechts- Woluwe en Sint-Pieters-Woluwe.  

Het jeugdhuis engageert zich in de buurt en zijn inwoners 

aan de hand van verschillende workshops. GASAP 

(wekelijkse groentenbedeling van buurtbewoners uit 

Sint-Lambrechts-Woluwe), Les Tragibus (theater), Dead 

Poet (theater), Hellhole project, … 
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Uitdagingen voor het jeugdhuis 

In 2023 wil het jeugdhuis nieuwe jongeren bereiken. De 

zaal wordt reeds gebruikt, maar er is geen bruisend 

jeugdhuisbestuur meer aan zet. De huidige bestuurders 

komen hun verplichtingen na, maar gaan geen nieuwe 

wind blazen in JH De Schakel.  

Daarnaast willen we van De Schakel ook weer een 

gezellige plek maken, waar jongeren en anderen 

samenkomen om te chillen, jammen, etc. Er moeten meer 

intensieve samenwerkingen opgezet worden met de 

jongeren, die reeds gebruik maken van het jeugdhuis en 

tegelijkertijd moeten meer jongeren in Sint-Lambrechts-

Woluwe weten dat ze terecht kunnen in De Schakel. 

 

De jeugdhuisondersteuner en zijn 
ondersteuning 

Een JHO ondersteunt de jongeren en vrijwilligers in het 

organiseren van activiteiten. Zo houdt de JHO ook de 

financiën bij en en zorgen ze ervoor dat de vzw 

verplichtingen in orde zijn.  Daarbij verzorgen ze ook de 

ondersteuning bij het netwerk van het jeugdhuis met 

partners zoals de Franstalige jeugdhuizen, 

gemeenschapscentra, Villa Montald, cultuurbeleidsplan 

en Brede School. 
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Infrastructuur 

De lokalen van jeugdhuis Tongeluk zijn gevestigd in een 

gebouw dat eigendom is van de gemeente Ganshoren. 

Voor het gebruik van deze lokalen is er een jaarlijks 

verlengbare gebruiksovereenkomst afgesloten. Hierdoor 

kan het jeugdhuis tegen een democratische prijs gebruik 

maken van de infrastructuur. Het jeugdhuis herbergt ook 

de soundsystem van Tortuga, een jongerencollectief, die 

regelmatig gebruik maken van Tongeluk, voor 

evenementen. De belangrijkste infrastructuur-ingrepen 

vonden plaats in het najaar. Deze draaiden vooral rond 

het schoonmaken en conform maken van het jeugdhuis, 

na een periode van matig verloedering. Entree 

organiseerde een ‘ophaaldag’, waardoor veel ongebruikt 

materiaal richting container kon. De infrastructuur is 

klaar om van het jeugdhuis een verwelkomende plek te 

maken voor jongeren (uit de buurt). 

Activiteiten, samenwerkingsverbanden 
en lokale verankering 

2022 was ook voor Jeugdhuis Tongeluk een 

overgangsjaar. Er startte een nieuw groepje jongeren. 

Met dit nieuwe team gaan we vol enthousiasme en 

nieuwe ideeën naar het volgende jaar! De vernieuwde 

raad van bestuur zorgde op zijn beurt voor een nieuwe 

instroom aan jongeren en kernleden. De 

samenwerkingen waren in 2022 vooral gericht op 

muziekcollectieven, zoals Breakstreet 303 of Peird Total. 

Uitdagingen voor het jeugdhuis 

De uitdaging in 2022 was om de nieuwe bestuursploeg 

op te leiden en geleidelijk aan verantwoordelijkheid te 

geven. Wat initieel begon als een grote groep vrienden 

zonder afgelijnde taakverdeling, mondde uit in een 

kleine, maar betrouwbare bestuursploeg en kern. Deze 

transitiefase is typisch iets waarbij Entree een steen kan 

bijdragen. Het was ook een uitdaging om een goede 

relatie met de gemeente op te bouwen. De schepen van 

jeugd en het gemeentebestuur wisten lang niet af van de 

nieuwe bestuursploeg. Dit zorgde voor een gebrek aan 

communicatie en onbegrip langs beide kanten. Aan het 

eind van het jaar, werd een ontmoeting in gang gezet. Er 

werden een set van regels en afspraken opgemaakt, 

waarin beide partijen zich konden vinden.  

Een andere uitdaging is het diversifiëren van het 

activiteitenaanbod. Tongeluk is momenteel een hub voor 

jonge liefhebbers van elektronische muziek. Indien ze 

ook nieuwe jongeren willen aantrekken met andere 

interessevelden, zullen ze ook andere activiteiten 

moeten aanbieden. 

De jeugdhuisondersteuner en zijn 
ondersteuning 

In 2022 kon de jongerenploeg van Tongeluk meer hulp en 

richting gebruiken bij het overnemen van de 

bestuurstaken van de vorige bestuursploeg. De 

uitgebluste jeugdhuisondersteuner wordt in 2023 

opgevolgd door een frisse en enthousiaste nieuwe 

versterking vanuit Entree. 
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Infrastructuur 

Het jeugdhuis 't Uilekot is momenteel in volle 

transformatie naar een moderne en polyvalente 

jeugdinfrastructuur. Verleden jaar werd er een subsidie 

aangevraagd en verkregen bij Vlaanderen om deze 

verandering mogelijk te maken. Dankzij deze subsidie 

kunnen er aanpassingen en verbouwingen gedaan 

worden aan het gebouw om het aan te passen aan de 

noden van het jeugdhuis, de lokale scouts en externe 

verhuren. 

De werken vinden eind 2023 plaats en duren een half 

jaar tot een jaar. Dit zal ertoe leiden dat het jeugdhuis 't 

Uilekot volledig opnieuw ingericht wordt en beschikt 

over de nodige faciliteiten om een optimale ervaring te 

kunnen bieden aan zowel de interne als externe 

gebruikers. 

Ook de erfpacht van de Kerkfabriek zal worden 

overgedragen. Hierdoor zal het jeugdhuis 't Uilekot nog 

beter in staat zijn om de noden van de jeugd en de lokale 

gemeenschap te vervullen. Met deze veranderingen zou 

het jeugdhuis 't Uilekot zich kunnen ontwikkelen tot een 

moderne en toekomstgerichte jeugdinfrastructuur die de 

noden van de lokale gemeenschap vervult en een 

centrale plek wordt voor jongeren en hun activiteiten. 

We kijken uit naar de voltooiing van deze veranderingen 

en de nieuwe mogelijkheden die dit zal bieden voor de 

lokale gemeenschap. 

Activiteiten 

Het jeugdhuis is een belangrijke ontmoetingsplek voor de 

lokale gemeenschap en biedt jongeren een plek om te 

socialiseren, te ontspannen en nieuwe ervaringen op te 

doen. Eén van de belangrijkste activiteiten die in het 

jeugdhuis 't Uilekot georganiseerd worden, zijn feestjes. 

Hier worden regelmatig feesten georganiseerd waar 

jongeren samen kunnen dansen, muziek ontdekken en 

nieuwe vrienden kunnen maken. Deze feestjes zijn 

steevast succes en trekken veel bezoekers aan. 

Naast feestjes, organiseert het jeugdhuis ook regelmatig 

thema-avonden. Dit zijn avonden met een specifiek 

thema waar jongeren zich kunnen uitleven en kunnen 

deelnemen aan activiteiten die bij het thema passen. 

Hierdoor krijgen de jongeren de kans om nieuwe 

ervaringen op te doen en nieuwe dingen te leren. 

Het jeugdhuis 't Uilekot wordt ook vaak gebruikt voor 

verhuur. Zowel lokale verenigingen als externe 

organisaties kunnen het jeugdhuis huren voor 

verschillende activiteiten en evenementen. Hierdoor kan 

het jeugdhuis niet alleen een ontmoetingsplek zijn voor 

jongeren, maar ook voor andere groepen in de 

gemeenschap. 
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Samenwerkingsverbanden en lokale 
verankering 

De samenwerking tussen het jeugdhuis en de scouts is 

een goed voorbeeld van hoe verschillende organisaties 

kunnen samenwerken om de ontwikkeling en groei van 

jongeren te bevorderen en hen te ondersteunen bij het 

nemen van verantwoordelijkheid en het maken van een 

bijdrage aan de gemeenschap. Het jeugdhuis en de scouts 

zijn beide belangrijke ontmoetingsplekken voor jongeren 

in de gemeenschap en door samen te werken kunnen ze 

nog meer waarde toevoegen aan de levens van jongeren 

en de gemeenschap als geheel. Jongeren die beginnen in 

de scouts, hebben de mogelijkheid om zich verder te 

ontwikkelen en uiteindelijk bestuur te worden van het 

jeugdhuis. Hierdoor krijgen ze de kans om 

verantwoordelijkheid te nemen. 

Het jeugdhuis beschikt over de mogelijkheid om 

projectsubsidies aan te vragen bij Het Huys om 

grote projecten te realiseren, die bijdragen aan de 

verbetering van de infrastructuur en de activiteiten 

voor jongeren. 

Daarnaast krijgt het jeugdhuis jaarlijkse 

werkingsmiddelen voor een gezonde werking. Dit 

stelt het jeugdhuis in staat om de activiteiten en 

evenementen voor jongeren voort te zetten en te 

verbeteren. Hierdoor kan het jeugdhuis een veilige 

en uitdagende omgeving bieden voor jongeren om 

samen te socialiseren en nieuwe ervaringen op te 

doen. 

Uitdagingen voor het jeugdhuis 

In 2022 heeft Jeugdhuis 't Uilekot te maken met 

twee uitdagingen: financieel gezond zijn en een 

goede algemene werking van het nieuwe bestuur. 

Het handhaven van een solide financiële basis is 

belangrijk om de continuïteit van het jeugdhuis te 

waarborgen. Aan de andere kant is het belangrijk dat het 

nieuwe bestuur een efficiënte en effectieve werking 

heeft, zodat het jeugdhuis aan de verwachtingen van de 

leden en de gemeenschap kan voldoen. Beide 

uitdagingen vragen om een goede samenwerking en 

planning, maar met de juiste inzet en toewijding kunnen 

ze overwonnen worden. 

De jeugdhuisondersteuner en zijn 
ondersteuning 

In 2022 biedt de jeugdhuisondersteuner ondersteuning 

aan de jongeren van Jeugdhuis 't Uilekot op verschillende 

vlakken. Een van de belangrijkste taken is het motiveren 

en ondersteunen van nieuwe jongeren en hen wegwijs 

maken in de wereld van de jeugdhuiswerking. Daarnaast 

helpt de ondersteuner bij het organiseren van 

activiteiten en het opmaken van een planning. Door goed 

voorbereide bestuursvergaderingen te garanderen, kan 

er op een efficiënte en effectieve manier samengewerkt 

worden. Tot slot is het helpen bij het financieel gezond 

blijven van het jeugdhuis een belangrijke taak van de 

jeugdhuisondersteuner. Door deze ondersteuning kan 

Jeugdhuis 't Uilekot haar jongeren op een optimale 

manier bedienen en de continuïteit waarborgen. 
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Impact 
De impact van onze activiteiten werden dit jaar bijgehouden aan de hand van een interne ‘impactmeter’. Op deze manier 

werden alle activiteiten binnen eenzelfde kader gedocumenteerd en kwantitatief en in mindere mate kwalitatief 

geanalyseerd. De impactmeter wordt zowel door de koepel als door de jeugdhuizen gebruikt. Zo’n impactmeter zegt veel, 

maar uiteraard niet alles. Hoewel bereik een belangrijke criterium is om onze organisatie te beoordelen, kunnen we ook 

minder tastbare waarden in rekening brengen, zoals doorgroeimogelijkheden. Bovendien is het bereik soms moeilijk af te 

lijnen bij een activiteit. Zo organiseren we bijvoorbeeld jaarlijks twee maal een ‘Zotte Pot’, waarbij er een pot geld 

democratisch verdeeld wordt over projecten die jongeren die dag komen voorleggen. Hoewel het aantal aanwezigen op 

zo’n Zotte Pot meestal beperkt blijft, kunnen zij met het verworven geld weer een groter aantal mensen bereiken.  

Hieronder vind je een verkort overzicht van de evenementen die Entree in 2022 heeft georganiseerd. De volledige 

versie, met de bovenlokale projecten en jeugdhuizen vind je hier terug. 
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